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Aanleiding 

Op 5 december heeft het Tweeminutendebat Dieren buiten de veehouderij 

plaatsgevonden. De Tweede Kamer wordt door u geïnformeerd over de wijze 

waarop uitvoering wordt gegeven aan de aangenomen ontraden moties.  

 

Advies  

Aan u wordt geadviseerd akkoord te gaan met de inhoud van de Kamerbrief en 

deze te ondertekenen. 

 

Kernpunten  

Met deze brief wordt de Kamer geïnformeerd over de volgende moties die zijn 

aangenomen tijdens het Tweeminutendebat Dieren buiten de veehouderij:  

 

Motie van het Lid Kostić (PvdD) over maatregelen tegen bijtincidenten  

• U bent per separate nota geadviseerd om verder te gaan met het uitwerken 

van de volgende drie maatregelen: 

1. Inzicht in bijtincidenten vergroten met een landelijk meldpunt  

2. Verantwoorde fok van hoog-risicohonden via verplicht 

afstammingsbewijs 

3. Verantwoord houderschap vergroten door een verplichte cursus  

• U heeft aangegeven prioriteit te willen geven aan twee maatregelen (1-2) en 

u nader te beraden op de overige maatregelen.  

• Een Kamermeerderheid heeft nu verzocht om ook prioriteit te geven aan het 

uitwerken van maatregel 3 en aan de landelijke aanlijn- en muilkorfplicht 

(stemming voor: SP, GL-PvdA, PvdD, DENK, Volt, CU, SGP, PVV). 
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• Dit heeft gevolgen voor het eerder voorgelegde tijdspad, in verband met de 

beschikbare ambtelijke capaciteit voor dit onderwerp. U geeft aan dat u de 

Kamer hierover bij de eerst volgende verzamelbrief zal informeren. 

 

Motie van het Lid Kostić (PvdD) c.s. over een plan van aanpak voor een einde aan 

het doden van gezonde dieren in dierentuinen  

• Veel dierentuinen ondernemen zelf al actie om het doden van surplus dieren 

tot een minimum te beperken. Het ontstaan van surplus dieren is soms echter 

niet te voorkomen, bijvoorbeeld bij deelname aan fokprogramma’s voor de 

instandhouding van diersoorten. Het is ook niet altijd haalbaar om surplus 

dieren ergens te plaatsen.  

• Wanneer het doden van surplus dieren in dierentuinen wordt verboden, 

bestaat een risico op het noodzakelijk gebruik van onwenselijke alternatieven, 

die ook maatschappelijk niet geaccepteerd worden. Denk hierbij aan de kritiek 

op de verhuizing van een aantal surplus dieren vanuit het Dolfinarium naar 

China.  

• Om de maatschappelijke waarde van dierentuinen en dierenwelzijn te borgen, 

en ongewenste neveneffecten te voorkomen, is onderzoek naar de 

beschikbare alternatieven voor het doden van surplus dieren in dierentuinen 

van belang. 

 

Motie Graus (PVV)/Kostić (PvdD) over opvang- en zorgplicht van de betrokken 

overheden voor dieren die niet op de huis- en hobbydierenlijst staan  

• De motie verwijst naar de opvangplicht van gemeenten en de algemene 

zorgplicht voor hulpbehoevende, in het wild aangetroffen dieren.  

• Zorgplicht: Om de natuur te beschermen is het verboden om een wild dier op 

te vangen. Alleen in die gevallen waarin een wild dier hulp behoeft, moet je 

zorg verlenen. Dat is geregeld in de Wet dieren.  

• Opvangplicht: gemeenten hebben echter wel een wettelijke taak voor de 

tijdelijke opvang van dieren met een vermoedelijke eigenaar die op straat 

zwerven (ook wel de bewaarplicht genoemd). De opvangplicht houdt in dat de 

gemeente deze gehouden dieren maximaal 14 dagen moet opvangen. Als een 

eigenaar zich niet in die periode meldt, dan kan het dier overdragen worden 

aan bijvoorbeeld een dierenopvang, zodat een nieuwe eigenaar gevonden kan 

worden. Niet alle gemeenten zijn van de opvangplicht op de hoogte. Hierdoor 

komen dieren die zwervend worden aangetroffen nu regelmatig bij 

wildopvangcentra terecht.  

 

De gewijzigde motie-Graus (PVV) over een plicht voor Staatsbosbeheer om 

passende opvang te faciliteren voor de resterende konikspaarden uit de 

Oostvaardersplassen nr. 1371 

• Beantwoording van deze motie vindt u in de brief. 
 

Motie van het lid Graus (PVV) over de herziening van het Zeehondenakkoord 

inzake spoedige noodhulp aan zogende zeehondenpups nr. 1370 

• De aangenomen motie verwijst naar spoedige noodhulp aan zogende 

zeehondenpups zonder moeder. De motie vraagt om herziening van het 
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Zeehondenakkoord op het punt van de 24 uurs observatie termijn. 

(Stemming voor: PVV, GL-PvdA, D66, SP, DENK, FVD, PVDD, Volt, Ja21) 

• Momenteel vindt er de tussentijdse evaluatie plaats, zoals afgesproken in 

het Zeehondenakkoord.  

• Om deze aangenomen motie in acht te nemen zal het punt van de 24 

uurstermijn extra bekeken worden met aanvullend onderzoek bij de 

tussentijdse evaluatie. 

• Appreciatie van de evaluatie wordt samen met het aanvullend onderzoek 

voor de zomer naar de TK gestuurd. 

 

Motie van de leden Kostic (PvdD) en Graus (PVV) over niet langer dan vier jaar te 

wachten met een verbod op het levend koken van krabben en kreeften nr. 1362 

• In het komende jaar zal worden verkend met experts welke stappen er op 

korte termijn gezet kunnen ter verbetering van bedwelmingsmethoden die 

nu in de praktijk gebruikt worden.  

• Na deze verkenning gaat u kijken hoe dit in regelgeving kan worden 

omgezet. 

• Dit moet dan leiden tot een verbod dat in de loop van 2026 kan worden 

ingesteld (via een algemene maatregel van bestuur). 

• U geeft aan dat u over deze aanpak ook in overleg zult treden met 

Koninklijke Horeca Nederland. 

 




